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W tym roku polskie konie arabskie wróciÅ‚y z Akwizgranu na tarczy. Poprzednio wygrywaÅ‚y 9 razy
Puchar Narodów oraz 6 razy Puchar Hodowców. Tym razem nie tylko te tytuÅ‚u dostaÅ‚y siÄ™ w
inne rÄ™ce (Puchar Narodów &ndash; Zjednoczone Emiraty Arabskie, Puchar Hodowców &ndash;
Belgia). SÅ‚abo byÅ‚o teÅ¼ w czempionatach. ChoÄ‡ do finaÅ‚ów dostaÅ‚o siÄ™ 9 koni polskiej
hodowli, medalowe miejsce wywalczyÅ‚ tylko jeden - wyhodowany w SK MichaÅ‚ów El Emado (QR
Marc &ndash; Emanda), który zostaÅ‚ wiceczempionem w kategorii&hellip; waÅ‚achów.Dlaczego
konie z Polski wypadÅ‚y tak sÅ‚abo w tym roku?

PrzecieÅ¼ w stawce koni, jakie pojechaÅ‚y do Akwizgranu, byÅ‚y takie gwiazdy, jak: WieÅ¼a Mocy, 
Pustynia Kahila czy Poganin. Czy nagle straciÅ‚y urodÄ™, bukiet arabski?OdpowiedÅº jest prosta.
Konie te nie byÅ‚y naleÅ¼ycie przygotowane do tego pokazu.  PamiÄ™tajmy, Å¼e pokazy koni
arabskich majÄ… w sobie coÅ› z zawodów sportowych. Trzeba siÄ™ do nich przygotowywaÄ‡.
Trzeba po prostu trenowaÄ‡ przed pokazem. I tu coÅ› siÄ™ popsuÅ‚o w stosunku do tego, z czym
mieliÅ›my do czynienia w poprzednich latach. JeÅ›li chodzi o Janów Podlaski wytÅ‚umaczenie jest
prostsze &ndash; z pracy w stadninie (na znak protestu przeciwko &bdquo;dobrej zmianie&rdquo;)
zrezygnowali PaweÅ‚ Kozikowski i jego partnerka Joanna Wojtecka. On, jeden z najlepszych
prezenterów koni arabskich w Polsce, ona wspaniale dbajÄ…ca o konie w stajni i kierujÄ…ca
procesem ich treningu. To byÅ‚a duÅ¼a strata dla stadniny. Takich fachowców nie jest Å‚atwo
zastÄ…piÄ‡. Ale co z MichaÅ‚owem? PrzecieÅ¼ tam nie nastÄ…piÅ‚a zmiana zaÅ‚ogi. GÅ‚ówny
prezenter Mariusz LiÅ›kiewicz nie odszedÅ‚ z pracy. Dlaczego wiÄ™c michaÅ‚owskie konie teÅ¼
wypadÅ‚y sÅ‚abiej niÅ¼ moÅ¼na byÅ‚o oczekiwaÄ‡? PaÅ„skie oko konia tuczy &ndash; mówi stare
polskie przysÅ‚owie, pasujÄ…ce jak ulaÅ‚ do zaistniaÅ‚ej sytuacji. WracajÄ…c do sportowego
porównania. Prezenter pracujÄ…cy z koniem na co dzieÅ„, jest jak trener konkurencji. Ale nad tymi
trenerami, bo jest ich wiÄ™cej, jest trener-koordynator. KtoÅ›, kto siÄ™ na tym Å›wietnie zna i
potrafi oceniaÄ‡ i nadzorowaÄ‡ pracÄ™ trenerów. Potrafi od nich wymagaÄ‡, bo wiadomo, jak
siÄ™ nie wymaga, pracownicy zaczynajÄ… siÄ™ opuszczaÄ‡ w pracy.Tymi
trenerami-koordynatorami byli Jerzy BiaÅ‚obok i Marek Trela. Gdy ich zabrakÅ‚o, ich nastÄ™pcy
nie potrafili juÅ¼ tak skutecznie jak oni wykonywaÄ‡ tej nadzorczej roli. Nie potrafili wymagaÄ‡.
ZabrakÅ‚o "paÅ„skiego oka" na kaÅ¼dym etapie: od wytypowania skÅ‚adu, przez przygotowanie
kondycyjne i organizacjÄ™ podróÅ¼y, po prezentacjÄ™ na ringu.  To jeszcze jeden dowód, Å¼e
&bdquo;dobra zmiana&rdquo; w hodowli koni arabskich przyniosÅ‚a jedynie straty. Nie ma w Polsce
takiej klasy fachowców, jak BiaÅ‚obok i Trela. Jak widaÄ‡ po wynikach pokazu w Akwizgranie, nikt
nie potrafi ich zastÄ…piÄ‡. Nikt nie potrafi utrzymaÄ‡ takiego poziomu tej branÅ¼y (mam na myÅ›li i
wyniki aukcji i wyniki pokazów, bo wyniki hodowli bÄ™dzie moÅ¼na oceniÄ‡ dopiero za kilka lat), na
jakim znajdowaÅ‚a siÄ™ ta hodowla, kiedy niÄ… kierowali panowie BiaÅ‚obok i Trela.A my
moÅ¼emy na to wszystko tylko patrzeÄ‡ i bezsilnie zgrzytaÄ‡ zÄ™bami.Marek Szewczyk 
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